
 

 

 
 
 
 
 
Nr. 128/2020 
 

PROCES – VERBAL 
 

 Încheiat azi, 03 martie 2020, cu ocazia ședinței extraordinare a Consiliului Local al 
Municipiului Sfântu Gheorghe, la care sunt prezenţi 15 membri, 1 reprezentant ai satelor 
aparţinătoare Municipiului Sfântu Gheorghe, Miklós András – sat Coşeni, lipsind: Csatlós 
László, Debreczeni László, Kondor Ágota, Magyarósi Imola-Piroska, Székely Kincső, 
Tischler Ferenc. 
 Convocarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe s-a făcut în 
conformitate cu prevederile art. 133 alin. (2) lit. a și art. 134 alin. (1) lit. a din OUG nr. 
57/2019 privind Codul administrativ prin Dispoziţia emisă de primarul Municipiului 
Sfântu Gheorghe, nr. 279/2020.  
 În sală sunt prezenți reprezentanți mass-media. 
 La şedinţă participă, conform legii: Sztakics Éva-Judit, Toth-Birtan Csaba 
viceprimarii Municipiului Sfântu Gheorghe, Kulcsár Tünde-Ildikó secretarul general al 
Municipiului Sfântu Gheorghe.  
 Domnul președinte de ședință CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Salut cu 
stimă membrii Consiliului Local al municipiului, viceprimarii și începem lucrările ședinței 
extraordinare de azi. Pe ordinea de zi se află un singur punct. Aș dori să vă întreb dacă 
aveți observații, propuneri în legătură cu ordinea de zi? O rog pe d-na viceprimar Sztakics 
Éva.” 
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m.): „Bună ziua. Salutările mele 
colegilor consilieri, reprezentanților presei!” 
 (lb.r.): „Bună ziua. Salutările mele colegilor consilieri, reprezentanților presei! 
Având în vedere faptul că d-na traducătoare este în concediu medical, am să asigur 
traducerea acestei ședințe și în limba română.” 
 (lb.m./lb.r): „La ședința de azi, înafară de punctul care figurează pe ordinea de zi, 
aș dori să mai propun 4 puncte la Diverse. Puctul D1 se referă la modificarea HCL nr. 
215/2019 privind aprobarea Studiului de fezabilitate, pentru obiectivul de investiții 
„Amenajarea terenului în Piața Libertății”. Punctul D2 se referă la modificarea HCL nr. 
2/2020 privind modificarea și completarea Hotărârilor Consiliului Local al Municipiului 
Sfântu Gheorghe de aprobare a documentațiilor tehnico-economice aferente proiectului 
”Reducerea emisiilor de carbon în Municipiul Sfântu Gheorghe prin investiții bazate pe 
Planul de Mobilitate Urbană Durabilă”, aprobarea proiectului și a cheltuielilor legate de 
proiect, cu modificările ulterioare. Punctul D3: aprobarea încheierii actului adițional nr. 
3/2020 la Contractul-cadru de asociere nr. 35408/21.07.2014 încheiat între Municipiul 
Sfântu Gheorghe prin Consiliul Local al Municipiului Sfântu Gheorghe şi Asociaţia 
„Vadon”. Punctul D4 se referă la încheierea unui contract de asociere între Municipiul 
Sfântu Gheorghe şi Casa de Cultură ”Kónya Ádám” în vederea organizării în anul 2020 a 
unor evenimente cu caracter cultural în Municipiul Sfântu Gheorghe.” 
 Domnul președinte de ședință CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Mulțumim 
frumos. Vă rog să votăm despre punctele propuse, prima data punctul D1.” 



 

 

 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate.  
 „Mulțumim frumos, am reușit, am votat. D2” 
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.r.): „Se supune la vot înscrierea 
pe ordinea de zi a punctului D2” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate.  
 Domnul președinte de ședință CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Mulțumim 
frumos, și acum am reușit. D3” 
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.r.): „Proiectul de hotărâre D3.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate.  
 Domnul președinte de ședință CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): 
„Mulțumim. Și acum să votăm ultimul. D4.” 
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.r.): „Ultimul proiect de hotărâre 
D4.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate.  
 Domnul președinte de ședință CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): 
„Mulțumim. Înainte de a începe ședința, vă rog să votați ordinea de zi în întregime, cu 
completările făcute.” 
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.r.): „Se supune la vot, împreună 
cu diversele hotărâre care se vor dezbate în cadrul ședinței de azi.” 
 Se votează cu 14 voturi pentru, 1 consilier nu votează (Zsigmond József).  
 Domnul președinte de ședință CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Mulțumim 
frumos. Înainte de a începe, aș dori să citesc ceea ce de obicei o citim înainte de ședință. 
”Doresc să vă supun atenției următoarele: potrivit art. 228 din OUG nr. 57/2019 privind 
Codul administrativ, nu pot lua parte la deliberarea şi adoptarea hotărârilor consilierii care 
au un interes personal în problema supusă dezbaterii. Dacă sunt asemenea situaţii 
consilierii sunt obligaţi să anunţe înainte de începerea ședinței interesul personal pe care-l 
au în problema respectivă.”  
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.r.): „Potrivit art. 228 din OUG 
nr. 57/2019 privind Codul administrativ, nu pot lua parte la deliberarea şi adoptarea 
hotărârilor consilierii care au un interes personal în problema supusă dezbaterii. Dacă sunt 
asemenea situaţii consilierii sunt obligaţi să anunţe înainte de începerea ședinței interesul 
personal pe care-l au în problema respectivă.”  
 Domnul președinte de ședință CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Mulțumim 
frumos. Dl. Zsigmond József.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m./lb.r.): „Mulțumesc frumos. Așa 
cum nu am votat nici în comisie, și nici la aprobarea ordinii de zi, nu voi participa la 
deliberarea și votarea punctului D1.” 
 Domnul președinte de ședință CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Mulțumim 
frumos. Am luat la cunoștință.” 

PUNCTUL I de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării 
bugetului general al Municipiului Sfântu Gheorghe pe anul 2020. Prezintă: Sztakics Éva-
Judit, viceprimar.  
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m./lb.r.): „Majorăm bugetul din 
anul acesta pe partea de venituri cu suma de 500.000 lei, respectiv diminuăm fondul de 
rezervă cu suma de 1.032.000 lei. Sumele acestea se repartizează în capitolul cheltuieli, în 
felul următor: 32.000 lei pentru Liceul Tehnologic ”Puskás Tivadar” pentru finanțarea 
drepturilor copiilor/elevilor/tinerilor ce cerințe educaționale speciale integrați în clase sau 
grupe speciale. 1.500.000 de lei am transfera socetății Sepsi Rekreatív pentru un ajutor de 



 

 

exploatare pentru infrastructura sportivă, conform HCL 88/2020.” 
 Domnul președinte de ședință CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Mulțumim 
pentru prezentare. Dacă are cineva observații, întrebări o rog să o facă? Dacă nu, vă rog să 
votăm.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NUMĂRUL 
89/2020. 

PUNCTUL D1 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre pentru modificarea HCL 
nr. 215/2019 privind aprobarea Studiului de fezabilitate, pentru obiectivul de investiții 
„Amenajarea terenului în Piața Libertății”. Prezintă: Sztakics Éva-Judit, viceprimar.  
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m./lb.r.): „Având în vedere 
faptul că s-a executat proiectul tehnic privind „Amenajarea terenului în Piața Libertății”, 
terenul care a rămas neexecutat. Proiectantul prevede ca în Studiul de fezabilitate, datorită 
faptului că prețul materialelor în construcții a crescut, este necesar rectificarea bugetului 
proiectului, ca atare, cum a fost inițial calculat, față de 2.491.750 lei, valoarea lucrărilor 
preconizate se ridică la 2.948.892,91 lei.” 
 Domnul președinte de ședință CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Mulțumim 
frumos. Dacă în legătură cu aceasta are cineva observații, opinii, înrebare, vă rog să o 
faceți? Dacă nu, atunci vă rog să votați.” 
 Se votează cu 14 voturi pentru, 1 consilier nu votează (Zsigmond József), 
HOTĂRÂREA NUMĂRUL 90/2020. 
 PUNCTUL D2 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre modificarea HCL nr. 
2/2020 privind modificarea și completarea Hotărârilor Consiliului Local al Municipiului 
Sfântu Gheorghe de aprobare a documentațiilor tehnico-economice aferente proiectului 
”Reducerea emisiilor de carbon în Municipiul Sfântu Gheorghe prin investiții bazate pe 
Planul de Mobilitate Urbană Durabilă”, aprobarea proiectului și a cheltuielilor legate de 
proiect, cu modificările ulterioare. Prezintă: Sztakics Éva-Judit, viceprimar.  
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m./lb.r.): „Anul acesta, în 
ianuarie am aprobat acestă hotărâre, însă din fericire dl. primar a ajuns la o înțelegere cu 
locuitorii străzii Berzei, de aceea putem modifica hotărârea în sensul că valoarea totală a 
proiectului nu se modifică, dar cheltuielile neeligibile se micșorează de la de la 21,7 
milioane la 14.377.754 lei, respectiv contribuția proprie va fi 2% și la acest proiect, care 
înseamnă o economisire mai mult de 7.000.000 de lei în bugetul municipiului.” 
 Domnul președinte de ședință CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Mulțumim 
frumos. Dacă în legătură cu punctul D2 are cineva observații, opinie? Dacă nu, vă rog să 
votați.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NUMĂRUL 
91/2020. 
 PUNCTUL D3 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
încheierii actului adițional nr. 3/2020 la Contractul-cadru de asociere nr. 35408/21.07.2014 
încheiat între Municipiul Sfântu Gheorghe prin Consiliul Local al Municipiului Sfântu 
Gheorghe şi Asociaţia „Vadon”. Prezintă: Sztakics Éva-Judit, viceprimar.  
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m./lb.r.): „În anul 2014 am 
încheiat un contract de asociere cu Asociația ”Vadon”, pentru administrarea imobilului de 
la Benedekmező, atunci am înființat acolo centrul ecvestric. Între timp gardul din lemn, 
care împrejmuiește imobilul, s-a deteriorat, de aceea Asociația ”Vadon” are rugămintea, ca 
din pădurea municipiului să asigurăm o cantitate de lemn, pentru a putea înconjura din nou 
pentru a putea proteja acest imobil. Avem nevoie de 400 buc. stâlpi de 2,5 lungime, 12x12 
cm și 10 m3 lemne de foc pentru acest an, pentru încălzirea spațiilor.” 



 

 

 Domnul președinte de ședință CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Mulțumim 
frumos. Dacă în legătură cu punctul D3 are cineva observații, întrebări? Dacă nu, vă rog să 
votați.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NUMĂRUL 
92/2020. 
 PUNCTUL D4 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind încheierea unui 
contract de asociere între Municipiul Sfântu Gheorghe şi Casa de Cultură ”Kónya Ádám” 
în vederea organizării în anul 2020 a unor evenimente cu caracter cultural în Municipiul 
Sfântu Gheorghe. Prezintă: Sztakics Éva-Judit, viceprimar.  
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m./lb.r.): „Anual încheiem 
contract de asociere cu Casa de Cultură ”Kónya Ádám” în vederea organizării unor 
evenimente în centrul orașului, sau le organizăm împreună la alte locații. Ca de exemplu 15 
martie, Ziua Copiilor, Aprinderea luminării de Advent, Târgul de Crăciun, Anul elevilor, 
Festivalul Pulz Art, etc. Lista completă este cuprinsă în anexă. Din partea municipalității 
am pune la dispoziția Casei de Cultură în folosință gratuită terenurile, respectiv am asigura 
forţă de muncă, utilaje şi logistică pentru realizarea evenimentului.” 
 Domnul președinte de ședință CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Mulțumim 
frumos. Dacă în legătură cu punctul D4 are cineva observații, întrebări? Dacă nu, vă rog să 
votați.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NUMĂRUL 
93/2020. 
 DIVERSE:  
 (lb.m./lb.r) ”La diverse are cineva ceva de spus? Dl. Cochior, poftiți.” 
 Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r.): „Aș dori să nu deranjez prea mult, 
dar iacătă că a apărut și în Observatorul de Covasna și cetățenii din Municipiul Sfântu 
Gheorghe au dreptate. Există o bâlbâială cu organizarea locației unde pot fi puse în 
carantină cei care sunt bolnavi, sau vin la control, și sigur că eu n-am crezut că este secret 
locația asta. Populația cere ca săptămânal, săptămânal de două ori, cum se face, Direcția 
Sanitară Publică să dea comunicare. Atât bolnav avem, atât avem în carantină, atât avem la 
domiciliu, stă în carantină. Nu există nici o comunicare. Să știți, că eu văd aici, dar va 
veni... nu știu, stați liniștit. Să nu ne contrazicem, pentru că nu-i frumos. Lucrurile acestea 
trebuie să ne îngrijoreze. Faptul că ce se întâmplă, vedeți la hotare cu Grecia, cu emigrații 
și s-ar putea să avem surprize mari în 2-3 luni de zile, s-ar putea. Noi vorbim, că este aici, 
este aici, dar lumea nu știe nimic, nimeni nu este urmărit, dăm un nume, doi și cu asta am 
terminat. Ce Direcția Sanitară Publică face publică, aceea este valabil pentru toate lumea. 
Vă mulțumesc pentru atenție.” 
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.r.): „Eu ieri am citit 
comunicatul Ministerului Sănătății. Eu cred că această problemă nu este problemă locală, 
ci națională. Într-adevăr trebuie să luăm în serios, dar ministerul centralizează comunicările 
Direcțiilor Sanitare Publice Județene și de ieri a început să comunice foarte detaliat, după 
cum am citit eu. Nu se poate limita la o localitate această problemă. Trebuie urmărit și 
desigur presa să preia din comunicatul ministerului sursele necesre pentru informarea 
populației.” 
 Domnul președinte de ședință CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Mulțumim 
frumos. Altcineva?” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.r.): „Numai o propoziție. Am 
fost la ședințele organizate de prefectură și solicitarea prefectului, defapt solicitarea 
guvernului este să nu comunice ficare instituție. Prefectura zilnic are comunicat pe site și 



 

 

cred că este preluat și de presă.” 
 Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r.): „Mulțumesc. O să comunic către 
populație.” 
 Domnul președinte de ședință CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Mulțumim 
frumos.” 
 
 
 Prezentul Proces-verbal s-a încheiat într-un singur exemplar, care se păstrează la 
dosarul ședinței, în arhiva Primăriei Municipiului Sfântu Gheorghe, județul Covasna şi a 
fost adoptat în cadrul ședinței ordinare a Consiliului Local din data de 16 iulie 2020. 
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